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Kaupunginhallitus on päättänyt kokouksessaan 13.9.2021 § 
209, että Ulvilan kaupunki sitoutuu Kokemäenjoen reitin 
kunnostusyhdistys ry:n (KRKY) esityksen mukaiseen yhteistyöhön 
yhdistyksen kanssa ja hyväksynyt kertaluontoisena avustuksena 3 
000 euroa hankkeen esisuunnittelurahoitukseen. Tämän avustuksen 
myöntämisellä Ulvilan kaupunki ei vielä sitoudu hankkeen 
jatkorahoituksiin. 
 
Kaupunginhallitus on päättänyt kokouksessaan 21.11.2022 § 244 
sitoutua Vaelluskalatiet Kokemäenjokeen -hankkeen 
suunnittelurahoitukseen 3 000 euron avustuksella, joka kattaa 
samalla omarahoitusosuudet muihin rahoitushakemuksiin vuosina 
2023-2024 ja nimittänyt Ulvilan kaupungin edustajaksi 
kuntakonsortioon hallintopäällikkö Kirsi Sainio-Lehtimäen. 
 
Kaupunginhallitus on päättänyt kokouksessaan 04.12.2023 § 336, 
että Ulvilan kaupunki ei myönnä aikaisempiin päätöksiinsä 
pohjautuen Kokemäenjoen reitin kunnostusyhdistys ry:lle 
rahoitusanomuksessa esitettyä rahoitusta vuodelle 2024. 
 
Kokemäenjoen reitin kunnostusyhdistys ry. (Krky) on lähettänyt 
Ulvilan kaupungille postitse 2.10.2024 päivätyn anomuksen, jossa 
he anovat 3 000 euron toiminta-avustusta vuodelle 2025. Anomus ja 
sen mukana lähetetyt liitteet ovat oheismateriaalina. 
 
Kunnostusyhdistyksen tavoitteena on rakentaa kalatiet viiteen 
patoon (Harjavalta, Kolsi, Äetsä, Tyrvää ja Melo). Pilottina 
alkuvaiheessa toimii Harjavallan padon ohitustie ja nykyisen 
lyhytaikaissäännöstelyn lopettaminen. 
 
Yhdistyksen mukaan kestävät vaelluskalakannat lisäävät kuntien 
vetovoimaa ja elinkeinomahdollisuuksia. Yhdistyksen tavoitteena on 
ensisijaisesti palauttaa Kokemäenjokeen kestävät 
vaelluskalakannat, lisätä virtavesiluontoa, kohentaa virkistys- ja 
luontoarvoja ja parantaa elinkeinomahdollisuuksia. 
 
Yhdistyksen kunta-avustusanomuksessa vuodelle 2025 kerrotaan, 
että avustusta tarvitaan edelleen hankkeiden esivalmisteluun ja 
yhdistyksen toiminnan ylläpitämiseen.  
 
Ulvilan kaupungin näkökulmasta yhdistyksen tavoitteet ovat 
kannatettavia. Kuitenkin Varsinais-Suomen ja Pohjois-Savon ELY-
keskusten tilaama Luonnonvarakeskuksen tutkimus ”Lohen 
nousukalamäärät ja lisääntymisedellytykset Kokemäenjoella.”  
Tutkimuksessa (liite 2) todetaan, että nykyisen kaltaisessa 



tilanteessa lohen luonnonlisääntymiselle parhaimmat mahdollisuudet 
olisivat joen pääuomassa Harjavallan alapuolisella osuudella ja 
Harjunpäänjoessa. Luonnonvarakeskuksen toteuttaman tutkimuksen 
mukaan jokeen toteutettavat mittavat kalatieinvestoinnit eivät takaisi 
lohen luonnonlisääntymiseen perustuvaa elinkiertoa merkittävissä 
määrin ilman, että vesivoimatuotannossa olevia koskialueita 
vapautettaisiin joko kokonaan tai osittain.” 
 
Ulvilan kaupungin avustusmäärärahoja ei ole aiempaa enempää 
käytettävissä vuonna 2025. Viime vuosina ulvilalaisten yhdistysten ja 
seurojen avustusmäärärahoja on jouduttu leikkaamaan.  
 
 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Löfbacka Mikko 
 

Päätösehdotus Kaupunginhallitus päättää, että Ulvilan kaupunki ei myönnä 
Kokemäenjoen reitin kunnostusyhdistys ry:lle rahoitusanomuksessa 
esitettyä rahoitusta vuodelle 2025. 

 
Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi päätösehdotuksen yksimielisesti. 
 


